
Betoog commissievergadering 22 sept 2021 

Geachte voorzitter en leden van Provinciale Staten;

Mijn naam is Susan Schaap, voorzitter van Stichting Datatruc Zeewolde en uit naam 
van de stichting geven we aan dat we tegen de plannen zijn van de komst van een 
hyperscale datacenter in Zeewolde op 166 ha hoogwaardige landbouwgrond op 
Trekkersveld IV.

Het grootste datacenter ter grootte van 500.000 m2 staat in China. Als de plannen 
doorgaan staat straks het op 1 na grootste datacenter van de wereld van 400.000 m2 in 
Zeewolde.
De balans is ver te zoeken en de onevenredigheid spat er vanaf. En de brave burger laat 
het zich gewillig door de strot duwen omdat de eenzijdige informatie die naar buiten is 
afgegeven sinds dec 2019 en de duurbetaalde animatietekeningen die voor de 
gelegenheid zijn gemaakt vele malen mooier lijken dan het in werkelijkheid zal zijn. De 
onlangs gereden autorit langs Agriport liet een hele andere aanblik zien... 900 meter 
aan grote lelijke groene en grijze dozen met de daaraan gekoppelde koelsystemen en 
olieopslag reservoirs. Die in Zeewolde zou op een lengte van 2.000 meter moeten 
komen, ruim 2x zo groot. Landschappelijk is het dan ook niet te rechtvaardigen.

Naast het feit dat er voldoende andere locaties in Nederland of elders in de wereld te 
bedenken zijn waar een datacenter zou kunnen worden geplempt, is het volstrekt 
ONNODIG! Als mensen tegen me zeggen: "Jij wil toch ook kunnen blijven mailen, 
appen, facebooken en weet ik veel wat allemaal nog meer?" Dan zeg ik: “Nederland 
gebruikt slechts 25% van de totale capaciteit die beschikbaar is dankzij de bijna 200 
kleine en grotere reeds gevestigde datacenters. Slechts 25%! En we kunnen allemaal 
blijven doen wat we nu ook al doen. Driekwart van de capaciteit wordt gebruikt door 
het buitenland."

De belangrijkste vraag waar we tot op de dag vandaag nog steeds geen antwoord 
hebben gekregen WAAROM een XXL datacenter in Zeewolde blijft een zeer belangrijke 
rol spelen in deze hele zaak ... dat vindt ook de onafhankelijke commissie die de MER 
heeft afgekeurd. We hoeven geen rocket Science te hebben gestudeerd om te bedenken 
dat het voor zo'n grote Amerikaanse jongen een knus belastingparadijs is in dit 
postzegellandje.

Waarom:
* een techgigant binnenhalen, notabene aan de rand van een waterwin- en Natura 
2000 gebied -
* bewoners van de Polderwijk opzadelen met overlast (denk aan lichtvervuiling en 
geluidsoverlast)
* 5 enorme - niet in het landschap in te passen - lelijke metalen dozen toestaan
* 166 ha vruchtbare landbouwgrond zo groot als 250 voetbalvelden opofferen met 
duizelingwekkende korting aan een partij die het straks voor het zeggen heeft ten 
koste van het woongenot en belang van de Zeewoldenaren?



* een lokale/onwetende gemeenteraad laten beslissen over dergelijk megaproject op 
Trekkersveld IV. Het blijven onbeantwoorde vragen.

Als er eenmaal een hek omheen staat heeft de gemeente bovendien niets meer te 
zeggen, en moeten wij daarvoor ook nog eens ónze groene stroom inleveren terwijl 
meneer de techgigant met felbegeerde certificaten loopt te wapperen om goed uit de 
verf te komen.
Om de energietransitie mogelijk te maken moet er ruimlOO miljard worden 
geïnvesteerd tot 2050. Dat kan op langere termijn resulteren in 50% duurdere 
aansluitingen die uiteindelijk voor rekening komen voor de eindgebruiker. Bovendien 
is er al sprake van een wachttijd van 1-1,5 jaar om aangesloten te kunnen worden.

Dat de Provincie voorlopig een streep door nieuwe plannen voor datacenters heeft 
gehaald is mooi, alleen erg jammer voor Zeewolde, die valt net buiten de boot. Dat 
komt wel heel goed uit in de plannen van wethouder De jonge.

We weten inmiddels dat burgerparticipatie in Zeewolde niet veel op de kous heeft - in 
tegenstelling tot wat diverse lokale partijen propageren. In een interview zegt 
wethouder De jonge dat we al sinds juni 2020 op de hoogte zouden kunnen zijn van de 
plannen. Van de plannen, maar niet over informatie m.b.t. inhoudelijke zaken. Pas in 
maart 2021 tijdens de online bijeenkomst - waar overigens slechts 50 van de 22.000 
Zeewolder inwoners mee konden kijken en luisteren, is er inhoudelijk meer informatie 
gegeven door Arcadis, de partij die door de projectontwikkelaar ingehuurd is om een 
mooi plaatje af te geven naar buiten. Wethouder De jonge zegt in datzelfde interview 
dat corona toch ook wel heel onhandig was, Of misschien kwam het hem juist wel heel 
goed uit want zo kon veel onder de pet blijven zonder dat de burger er in meegenomen 
werd. Een zeer kwalijke zaak dat de raad in dec 2019 bij het bekend maken van de 
plannen expliciet gevraagd is er niet over te praten!

Het is niet voor niets dat Zeewolde onder verscherpt toezicht staat van de Provincie. 
Men is kennelijk al vaker de fout in gegaan. Reden: een incompetente B&W en 
gemeenteraad?

De projectontwikkelaar heeft inmiddels laten weten geen zonnepanelen op de daken 
van de hallen te willen zetten i.v.m. brandgevaar en komt daarmee niet tegemoet aan 
de eis van de commissie om zelf minimaal 10% stroom op te wekken. Dat geeft te 
denken. Er blijft op de grond echter te weinig ruimte over voor het plaatsen van 
zonnepanelen. Meneer de techgigant wil wel onze groen stroom opslurpen maar is niet 
of nauwelijks bereid om daar zelf een steentje aan bij te dragen. En als hij dat al wil of 
bereid is te doen zal hij slechts maximaal 5% van de door de commissie gevraagde 
capaciteit zelf kunnen leveren. De rest zal voor onze neus weggekaapt worden.

Een prachtig stuk polder straks voorgoed weg, bedreigde diersoorten die in het geding 
komen, en onbruikbaar Hoge Vaart water ten gevolge van toegevoegde chemicaliën 
voor het koelsysteem. Spijtig voor de boer die achteraan in de rij komt te staan als het 
gaat om beregenen van zijn land waar uw en mijn voedsel op verbouwd wordt.



Tot slot zou ik de vraag bij u willen neerleggen of u vindt dat een onwetende 
gemeenteraad het juiste orgaan is over projecten van dergelijke omvang te beslissen. 
Caroline vd Plas gaf eerder al aan in een interview dat ik in mei j.1. met haar had voor 
een opname van NPOl Vandaag: "Dit soort beslissingen moeten absoluut op hoger 
niveau genomen worden en zeker NIET door een gemeenteraad!"

Om aan te geven dat het de mensen steeds meer bezighoudt is onze petitie inmiddels 
door bijna 2.000 mensen getekend. Het geplande XXL datacenter kent alleen maar 
negatieve aspecten en heeft absoluut géén meerwaarde voor Zeewolde.

Dank u wel.


